
 
Geachte leden van de raad,  
 
Het UMCG heeft de gemeente gevraagd om als partner te participeren in een landelijk 
onderzoeksconsortium. Het betreft een door NWO gesubsidieerd onderzoek (NWO/Kennis- en 
Innovatieconvenant) naar leefstijl en leefomgeving, getiteld ECOTIP: Lifestyle and Living Environment: 
identifying tipping points of the effects of living environments on resilience and ecosyndemics. We 
ondersteunen de aanvraag en hebben in januari 2024 een Letter of Commitment en een 
consortiumovereenkomst ondertekend.  
 
Het onderzoek richt zich op factoren in de leefomgeving die maken dat mensen gezond blijven of ziek 
worden. De titel van het onderzoek is enigszins cryptisch, maar het onderwerp is belangrijk voor 
gemeenten. Het onderzoek geeft inzicht in de kantelpunten waarop veerkracht overgaat in 
kwetsbaarheid (bijvoorbeeld door allerlei leefstijl- en leefomgeving gerelateerde ziektes). Op basis 
van een data-analyse wordt onderzocht wat de optimale condities en momenten in tijd zijn om 
interventies toe te passen om de leefomgeving en leefstijl te verbeteren vanuit het oogpunt van 
beleid, gezondheidszorg en het perspectief van de inwoners. Er is een relatie met armoede, maar het 
accent ligt op gezondheid in brede zin en wijkontwikkeling. Tijdens de onderzoeksperiode (vier jaar) 
worden leernetwerken ontwikkeld waar betrokkenen uit beleidspraktijk, zorg, wetenschap en 
uiteraard ook inwoners deel vanuit maken. De onderzoeksresultaten kunnen inzicht geven in 
mogelijke interventies die zinvol zijn om de leefomgeving aan te passen. Uiteindelijk gaat het over 
preventie, voorkomen dat mensen ziek worden, de kern van het gezondheidsbeleid en Health in and 
for All Policies- beleid van gemeenten. 
 
Gemeente Groningen zal als ’stakeholder’ deel uitmaken van het landelijke onderzoeksproject. Ook 
de andere Groningse gemeenten en Menzis (eveneens partners in het regionale 
samenwerkingsverband Gezond Groningen) doen als stakeholder mee aan dit onderzoek. Het LUMC 
(Leids Universitair Medisch Centrum) is penvoerder. Zoals gemeld zijn de resultaten van dit 

onderzoek pas over vier jaar bekend. Echter, wij zullen u halverwege de onderzoeksperiode (Q1 2026) 

informeren over het onderzoeksproces en over wat de eerste helft van het onderzoek heeft opgeleverd. 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Manouska Molema 
Wethouder 
 


